
 

Parents Communication Policy 2025-2026 
 
At Edison Dahl Al Hamam Academy we are very fortunate to have a supportive and friendly parent 

body. We believe that the parents have an active and positive role in the educational process.  The 

school Communication with parents encourage them to participate in their children's learning that 

reflect positively on learning outcomes. 

Edison Dahl Al Hamam Academy communicates with Parents through:  

Beginning of the year Orientation    

At the beginning of the school year parents are invited to attend Orientation Day where teachers will 

present their aims for the academic year ahead. Parents will have the opportunity to ask questions 

to teachers and find out about the learning objectives for this year. We also share our mission, 

vision, policies and procedures with them. 

Parent/Teacher Meetings 

Parent/Teacher Meetings are held at the end of the first, second and third term. These are 
important times to discuss our students’ academic progress. However, if parents wish to meet with 

teachers at any other time, they are more than welcome. We ask that an appointment is made by 
telephone so that teachers can prepare and be available for consultation. Teachers cannot be 
disturbed during their teaching time. 

 
Parents Survey 

Parents are requested to fill out a questionnaire during the school year covering aspects about the 
school to help in the process of school development and to support the school realise its mission and 
vision. 

 
Class Dojo / School email / School WhatsApp / Phone calls/ Letters and Memos 
 

Edison Dahl Al Hamam Academy Parents and Students are issued with the Class Dojo application 
that is considered as the communication link between teachers and parents. Full details of 

assignments are recorded. Teachers will use this application with parents about issues concerning 
their child and parents need to check this application daily for important information and weekly 
news. Parents are encouraged to use Class Dojo to communicate with the teachers instantaneously. 

Parents can write in English or Arabic. 
Teachers check their direct message daily and they answer the parents within the day. The school 
provides all parents with the school hotline numbers (Reception contact number, accounting 

department number, the nurse number, and the landline number) and official emails. Parents can 
communicate with school administration through calling directly or sending WhatsApp messages.  

Also, parents and teachers can meet online on Teams / Zoom at their convenience.  
 
Social Media  

 
The Edison Dahl Al Hamam Academy Team always posts on the official social media accounts 

(Facebook and Instagram) students’ photos and videos during activities and events, students work 
and spotlight students.  Parents, students and the community are encouraged to like or comment on 
the content shared. 



 
 
PTA: 
 

We at Edison Dahl Al Hamam Academy established the “Parent-Teacher Association” (PTA). The aim 
of the PTA is to help the development of our children through close home-school co-operation and 

excellent education services. 

 
 
 

 2026-2025سياسة التواصل مع أولياء الأمور 

 
في أكاديمية إديسون دحل الهامام، نحن محظوظون جداً بوجود أولياء أمور داعمين وودودين. نؤمن بأن للأهالي دورًا 

فعالًً وإيجابيًا في العملية التعليمية. تواصل المدرسة مع أولياء الأمور يشجعهم على المشاركة في تعلم أطفالهم، مما 

 .ينعكس بشكل إيجابي على النتائج التعليمية

 :تتواصل أكاديمية إديسون دحل الهامام مع أولياء الأمور من خلال

 

 التوجيه في بداية العام

في بداية العام الدراسي، يُدعى أولياء الأمور لحضور يوم التوجيه حيث يقدم المعلمون أهدافهم للعام الدراسي القادم. 

سيكون لدى الأهالي فرصة لطرح الأسئلة على المعلمين ومعرفة أهداف التعلم لهذا العام. كما نشارك معهم رؤيتنا، 

 .ةمهمتنا، السياسات والإجراءات الخاصة بالمدرس

 

 اجتماعات أولياء الأمور / المعلمين

تُعقد اجتماعات أولياء الأمور مع المعلمين في نهاية الفصل الأول والثاني والثالث. تُعد هذه الًجتماعات أوقاتًا مهمة 

لمناقشة تقدم الطلاب الأكاديمي. ومع ذلك، إذا رغب أولياء الأمور في مقابلة المعلمين في أي وقت آخر، فهم مرحب بهم 

الهاتف حتى يتمكن المعلمون من التحضير والتفرغ للمناقشة. لً يمكن إزعاج دائمًا. نطلب تحديد موعد مسبقًا عبر 

 .المعلمين أثناء وقت الدرس

 

 استطلاع رأي أولياء الأمور

يُطلب من أولياء الأمور ملء استبيان خلال العام الدراسي يشمل جوانب مختلفة عن المدرسة لمساعدة عملية تطوير 

 .المدرسة ودعمها لتحقيق مهمتها ورؤيتها

Class Dojo / البريد الإلكتروني للمدرسة / WhatsApp / المكالمات الهاتفية / الرسائل والمذكرات 

الذي يعتبر حلقة التواصل بين المعلمين والأهالي. تُسجل جميع  Class Dojo يتم تزويد أولياء الأمور والطلاب بتطبيق

تفاصيل الواجبات والمهام. يستخدم المعلمون هذا التطبيق لمناقشة الأمور المتعلقة بأطفالهم ويُطلب من الأهالي مراجعة 

 Class Dojo استخدامالتطبيق يوميًا للحصول على المعلومات المهمة والأخبار الأسبوعية. يُشجع أولياء الأمور على 

 .للتواصل الفوري مع المعلمين، ويمكنهم الكتابة باللغة الإنجليزية أو العربية



 
يقوم المعلمون بمراجعة الرسائل اليومية والرد على الأهالي في نفس اليوم. توفر المدرسة لجميع أولياء الأمور أرقام 

الخط الساخن )رقم استقبال المدرسة، رقم قسم المحاسبة، رقم الممرضة، ورقم الهاتف الأرضي( والبريد الإلكتروني 

كما يمكن  .WhatsApp سة عبر الًتصال المباشر أو إرسال رسائلالرسمي. يمكن للأهالي التواصل مع إدارة المدر

 .حسب راحتهم Teams / Zoom للأهالي والمعلمين الًجتماع عبر الإنترنت على

 

 وسائل التواصل الاجتماعي

يقوم فريق أكاديمية إديسون دحل الهامام دائمًا بنشر صور وفيديوهات الطلاب أثناء الأنشطة والفعاليات، وعرض أعمال 

يُشجع الأهالي  .(Instagram و Facebook) الطلاب وتسليط الضوء على الطلاب على الحسابات الرسمية للمدرسة

 .والطلاب والمجتمع على الإعجاب بالمحتوى أو التعليق عليه

 

  (PTA)جمعية أولياء الأمور والمعلمين

تهدف الجمعية إلى دعم تطوير أطفالنا  .(PTA) ”أسسنا في أكاديمية إديسون دحل الهامام “جمعية أولياء الأمور والمعلمين

 .من خلال التعاون الوثيق بين المنزل والمدرسة وتقديم خدمات تعليمية ممتازة

 


